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Beste lezers, 
 

Het schooljaar is weer begonnen. De eerste werkweken zijn inmiddels achter de rug. 

Vakantieverhalen zijn uitgewisseld en we zijn de hitte al weer een beetje vergeten. Scholen weten 

inmiddels (vrij) aardig hoeveel leerlingen ze werkelijk hebben. Nieuwe schoolleiders en teamleiders 

zijn gestart, er zijn weer TLV’s afgegeven, kortom we zijn weer aan het werk. 

In deze eerste nieuwsbrief van dit schooljaar willen wij u bijpraten over wat er de afgelopen 

maanden is gebeurd en wat ons de komende tijd te wachten staat. 

Ik wens u allen een plezierig en voorspoedig schooljaar toe. 
 

1. Jaarplan Passend Onderwijs 
Voor alle scholen voor regulier VO starten we dit jaar met een nieuwe manier van toedelen 

en verantwoorden van de middelen voor basis- en extra ondersteuning. Voor de vakantie hebben we 

u daar uitgebreid over geïnformeerd, maar voor de nieuwe mensen, en degenen die in de drukte 

voor de zomervakantie het een beetje “gemist” hebben, hieronder een korte samenvatting. 

Alle scholen voor regulier VO ontvangen dit jaar twee budgetten: 1 voor de basisondersteuning en 1 

voor de extra ondersteuning. Die budgetten zijn gebaseerd op de schoolsoort, de schoolomvang en 

de doelgroep in de school. Met die middelen kan de school leerlingen ondersteuning bieden. 

Basisondersteuning wordt natuurlijk voor het grootste deel uit de middelen van de school zelf 

bekostigd, maar het SWV vult dat voor een stukje aan. Scholen kiezen zelf waarvoor ze de middelen 

inzetten en leggen dat vast in een Jaarplan Passend Onderwijs zie format en toelichting (als bijlage 

1a en 1b bij deze nieuwsbrief). 



Het jaarplan Passend Onderwijs, dat eigenlijk voor 1 september ingeleverd had moeten worden, 

dient nu uiterlijk 1 oktober (dus 28 september) digitaal bij het SWV binnen te zijn. In het jaarplan 

beschrijven de scholen: 

- Welke doelen ze met Passend Onderwijs hebben voor dit schooljaar; 

- Wat ze gaan doen in de basisondersteuning en hoeveel dat kost; 

- Wat ze gaan doen in de extra ondersteuning en wat dat kost; 

- Hoe de inzet is voor de middelen voor lwoo (indien van toepassing); 

- Of de school, in het kader van maatwerk, een extra budget wil aanvragen. 

Dit jaarplan is de basis voor de uitvoering van Passend Onderwijs in de school, maar het is ook het 

document op grond waarvan we aan het einde van het schooljaar evalueren en verantwoorden. 

Op basis van de teldatum van 1 oktober 2018 wordt het voorlopig vastgestelde budget definitief 

vastgesteld. 
 

2. Pilot opting out lwoo 
In het vorig schooljaar is, na voorwerk door een werkgroep, besloten om beperkt over te gaan tot 

opting out lwoo. Gevolg daarvan is: 

 Dat er één school met lwoo is bijgekomen, te weten het Van Vredenburch College; 

 Dat de criteria voor toelating tot lwoo iets zijn vereenvoudigd; 

 Dat de procedure wordt aangepast. 

Er blijft echter een aanwijzing lwoo nodig! 
 

Voor de uitvoering van deze verandering zijn we natuurlijk ook afhankelijk van de medewerking van 

het PO en BOVO. In de periode voor de zomervakantie is met beide partijen uitgebreid overlegd. 

Dat heeft erin geresulteerd dat we met een pilot van zes scholen voor PO het komend jaar zullen 

onderzoeken of de verwachte vereenvoudiging van de procedure, ook werkelijk leidt tot minder 

bureaucratie. Met daarbij in gedachte houdend dat de leerlingen die dat nodig hebben in 

aanmerking kunnen komen voor lwoo. Voor de VO-scholen met lwoo betekent het dat voor een 

kleine groep leerlingen zonder IQ-gegevens, maar met al wel een bericht dat ze een aanwijzing lwoo 

zullen ontvangen, worden aangemeld. 

De PO scholen die meedoen zijn: De Oase, De Ontmoeting, De Parachute, De Elsenburgschool, 

OBS Het Startpunt, Pastoor Van Arsschool en de Petrus Dondersschool. 

In de directiekring BKT zullen we de komende periode uitgebreid ingaan op de nieuwe procedure en 

wat dat betekent voor de VO-scholen. 
 

3. Bovo en lwoo basis-kader 
Hoewel de nieuwe BOVO procedure (vorig schooljaar voor het eerst uitgevoerd) in zijn geheel als 

redelijk succesvol is ervaren, is er één groep leerlingen voor wie dat niet het geval is. De groep 

leerlingen waar we het over hebben zijn de leerlingen met een advies basis lwoo. 

Een relatief groot deel van de leerlingen met dit advies is uitgeloot. Dankzij de inzet van veel mensen 

en de flexibiliteit van een aantal scholen zijn deze leerlingen uiteindelijk terecht gekomen op een 

passende school. Het kan echter niet de bedoeling zijn dat een wijziging in de BOVO-procedure leidt 

tot het uitloten van de meest kwetsbare leerlingen. Op initiatief van het SWV en in samenwerking 

met BOVO gaan de schoolleiders van de vmbo-scholen gezamenlijk bekijken of ze dit anders kunnen 



doen. Een eerste overleg op 6 september heeft in zeer constructieve sfeer plaatsgevonden. Op zeer 

korte termijn is een tweede overleg gepland, waarvan de ambitie is, dat er afspraken kunnen worden 

gemaakt die een herhaling van het vorig schooljaar kunnen voorkomen. 
 

4. Situatie Palmhuis 
Het Palmhuis is een instelling waar leerlingen met een psychiatrische problematiek in een duaal 

aanbod enerzijds behandeld worden door de Jutters en anderzijds onderwijs krijgen van een VSO- 

school. Tot april jl. was die school de Leidse Buitenschool, onderdeel van het landelijk opererende 

bestuur van Aloysius. In april heeft het Aloysius de samenwerking opgezegd, omdat ze van menig was 

dat er geen goede basis voor samenwerking met de Jutters was. Het SWV heeft een externe        

partij de opdracht gegeven om de samenwerking te onderzoeken. Uit dit onderzoek blijkt dat er 

inderdaad van beide zijden geen basis voor samenwerking meer was. Volgens de regelgeving dient  

de psychiatrische instelling dan een andere onderwijspartner te zoeken. Deze is op de laatste 

schooldag voor de vakantie in principe gevonden, maar deze onderwijspartner kan nog niet direct 

beginnen. Om het onderwijs voor de leerlingen die behandeld worden te continueren (we willen 

geen thuiszitters), heeft het SWV aangeboden om tijdelijk, vanuit het FlexCollege georganiseerd, 

deze leerlingen onderwijs te geven. In ieder geval tot de nieuwe onderwijspartner het over kan 

nemen. Uiteraard hopen we dat dat zo snel mogelijk is, want het SWV kan slechts een noodoplossing 

bieden voor een korte tijd. 

Uit deze taak vloeit flink wat werk. Er moet onderwijsruimte worden gehuurd, er moeten meubels 

komen, er moet tijdelijk personeel worden gevonden en de leerlingen moeten een schoolinschrijving 

krijgen. Een leerling die vanuit het FlexCollege (in wettelijke zin: een OPDC ) les krijgt moet 

ingeschreven staan op een school voor regulier VO. We zullen enkele scholen vragen in dit laatste 

een rol te spelen. 

Met veel inzet, met name uit de leiding van het FlexCollege, is de afgelopen twee maanden hard 

gewerkt om alles voor elkaar te krijgen. Inmiddels wordt er onderwijs gegeven aan ongeveer 40 

leerlingen en kijken we uit naar het moment dat de nieuwe onderwijsaanbieder het onderwijs gaat 

overnemen. We kunnen echter niet garanderen dat elke jongere die op de Jutters in behandeling 

wordt genomen, onderwijs kan volgen via deze constructie. Het SWV heeft niet de mogelijkheid om 

het aantal groepen (het zijn er nu vier) uit te breiden. Dat zal de nieuwe onderwijsaanbieder moeten 

gaan doen. 
 

5. Rebound Den Haag 
Het vorige schooljaar hebben we bij Rebound Den Haag afgerond met een interim-leidinggevende. 

Dit schooljaar is Rebound Den Haag gestart met een, gedeeltelijk, nieuw team en ook met een 

nieuwe structuur. Het team wil meer als “zelfsturend team”  functioneren en in plaatst van een 

coördinator is er nu een “meewerkend voorvrouw”. In basis verandert er voor scholen niets, de 

Rebound blijft gemakkelijk bereikbaar voor overleg over leerlingen. Wel zijn binnen het team de 

taken verdeeld, naar capaciteit en interesse van de verschillende medewerkers. Binnenkort zal het 

team de scholen zelf nader informeren over de werkwijze met de leerlingen op de Rebound. Het 

team bestaat uit: Karin Blesting (eerste aanspreekpunt), Mohamedy Daouyry, Maarten 

Hooghiemstra, Reinout Oosterman en Tessa Oud. Er is nog een (kleine) vacature voor docent l.o. 

en een orthopedagoog. 

We wensen dit nieuwe team veel succes bij het begeleiden van de rebound-leerlingen. 



6. Thuiszittersaanpak en thuiszitters 
a. Thuiszittersaanpak 

Hoewel op veel plaatsen hard gewerkt wordt om het aantal thuiszitters in beeld te krijgen en terug te 

dringen boeken we nog maar mondjesmaat winst. Het is ook een weerbarstig proces met vele 

spelers: de mentor, de verzuimcoördinator, de coördinator passend onderwijs, het JES, leerlingzaken, 

JGZ, SMW+, het VO-jeugdteam…….  In deze keten hoeft er maar één ding mis te gaan en de leerling 

die thuiszit is buiten beeld. Om die reden hebben de betrokken organisaties in de eerste schoolweek 

van dit nieuwe schooljaar een poging gedaan om de “routekaart thuiszitters” te voorzien van 

concrete aanwijzingen over hoe te handelen op welk moment in het thuiszittersproces. Ook is 

opnieuw gesproken over “opschaling” in casussen die in het reguliere traject niet oplosbaar zijn. Eind 

2018 hopen we dit afgerond te hebben. Tussentijds zullen we feedback vragen aan de betrokken 

partijen naar aanleiding van de uitwerkingen die gemaakt worden. 

b. Thuiszitters per 15 juni 
Hoewel we weten dat er in de meeste scholen veel inzet wordt gepleegd op het voorkomen en 

terugdringen van thuiszitters blijft het een lastige materie. 

We zien het aantal AV-ers verminderen, waarschijnlijk doordat er minder nieuwkomers zijn, maar 

zeker ook omdat Leerplicht en het SWV daar inmiddels een goed proces op hebben afgesproken. We 

zien dat het percentage thuiszitters in het VSO relatief hoog is. De zorg daarbij is dat het VSO groeit 

en er een kleine groep zeer complexe jongeren in het VSO zit, die onvoldoende baat hebben bij het 

aanbod. 

Maar ook in het regulier onderwijs zien we weer een groei. We hopen dat, door de mogelijkheid om 

vanaf dit jaar snel (preventief) extra ondersteuning in te zetten, het aantal thuiszitters daalt. (Zie 

schema hieronder) 
 

Datum dec.2016 mrt-17 jun-17 sept.17 dec.-17 mrt.-18 jun-18 

Soort 4w/3m 3mnd 4w/3mn 3mnd 4w/3mn 3mnd 4w/3m 3mnd 4w-3 m n3mnd 4w/3m 3mnd 4w/3 3mnd 

schoolverzuim 85 54 48 46 45 49 30 53 35 59 41 62 42 87 

Absoluut verzuim 5 7 15 24 25 20 16 8 22 8 10 18 12 2 

Sub Totaal 90 61 63 70 70 69 46 61 57 67 51 80 54 89 

Totaal 151 133 139 107 124 131 143 

Door een goed proces in de school ( via het JES) kan er rondom thuiszitten nog een verbeterslag 

gemaakt worden. Op de conferentie op 14 september waar alle Coördinatoren Passend Onderwijs 

voor zijn uitgenodigd staat dit onderwerp centraal. 

Op 15 september is weer de eerste teldatum van de thuiszitters. Denkt iedereen eraan om tijdig de 

gegevens in te voeren in OT?? 
 

7. Afwijken minimale onderwijstijd regulier VO 

vanaf 1-8-2018 
In principe volgen alle leerlingen een volledig onderwijsprogramma op school. Soms kunnen kinderen 

echter vanwege psychische of lichamelijke beperkingen tijdelijk of gedeeltelijk niet naar school. 

Sinds 1 augustus 2018 is het mogelijk, door een wijziging van de Variawet, af te wijken van het 

minimum aantal uren onderwijstijd. Deze wijziging maakt het ook mogelijk om in het regulier VO  

deze leerlingen een op maat gemaakt onderwijsprogramma aan te bieden, in het Speciaal onderwijs 

bestond die mogelijkheid al. Om een leerling een aangepast onderwijsprogramma aan te kunnen 

bieden is instemming nodig van de Inspectie van het Onderwijs. Hiervoor moet het bevoegd gezag de 



beslissing, om de leerling minder onderwijs op school te laten volgen, goed onderbouwen. Dit doet 

het bevoegd gezag aan de hand van een ontwikkelingsperspectief (OPP). Daarnaast verklaart het 

bevoegd gezag of de wettelijk vertegenwoordigers van de leerling op de hoogte zijn en het 

handelingsdeel van het OPP hebben ondertekend. De aanvraag voor instemming wordt ingediend via 

het Internet Schooldossier (ISD). In het ISD geeft het bevoegd gezag aan dat er een actueel OPP en 

ingroeiplan is gemaakt voor de leerling. 

In de beleidsregel ‘Instemmen met afwijking van het verplichte minimum aantal uren onderwijstijd’ 

(zie bijlage 2) staan de eisen die aan de motivering in het ontwikkelingsperspectief worden gesteld. 
 

8. Een mijlpaal: het eerste OJA ( = OZA) 
Na een aantal jaren van veel overleg, notities en plannen is eind augustus het eerste officiële 

Onderwijs-Jeugdzorg arrangement (OJA) tot stand gekomen. Echt een mijlpaal. We weten natuurlijk 

al lang dat er leerlingen zijn die vanwege een intensieve jeugdhulpbehoefte thuis zitten, of in de 

school niet/nauwelijks te onderwijzen zijn. Idealiter is in zo’n geval de jeugdhulp, voor de begeleiding 

van de niet-schoolgebonden problematiek, in de school aanwezig voor begeleiding, zodat te leerling 

toch zijn onderwijs carrière kan voorzetten en afronden. 

Op het Transvaal College, een VSO-locatie van het Pleysier College, zal vanaf dit schooljaar jeugdhulp, 

met expertise in de begeleiding van externaliserende jongeren in de school aanwezig zijn. Samen met 

de medewerkers van de school gaan ze een gezamenlijke aanpak voor de jongeren die dat nodig 

hebben opzetten en uitvoeren. We hopen dat dit OJA succesvol zal zijn en er snel meerdere van dit 

soort arrangementen kunnen worden ingericht. We weten namelijk dat een grote groep thuiszitters 

geen onderwijs volgt juist omdat er een te ernstige gedragsproblematiek is. Een OJA kan echt een 

bijdrage leveren aan het terugdringen van het aantal thuiszitters en leerlingen perspectief geven op 

een succesvolle onderwijsloopbaan. 

9. Vacatures 

In de Commissie van Deskundigen zijn door het vertrek van twee mensen twee vacatures ontstaan. 

Het betreft: 

a. De Commissie VSO-cl4 

b. De Commissie Lwoo/Pro 

De Commissie voor Vso komt op maandagochtend bij elkaar, de commissie lwoo op dinsdagochtend. 

In bijlage 3 bij deze nieuwsbrief een omschrijving van de vacature. 

We nodigen mensen, die in dienst zijn van een van de scholen van het SWV van harte uit om te 

solliciteren. 

 

10. VSV 

Op 4 oktober 2018 is er een interessante bijeenkomt over VSV. 

Bedenk: VSV is niet alleen iets van het MBO, maar ook van het VO. Daarom zeker interessant als je in 
de school oplossingen zoekt voor thuiszitten en/of VSV om daar naartoe te gaan. Zie de bijlage 4 voor 
de uitnodiging, je kunt je aanmelden via: https://www.vsv-nee.nl/aanmelden/! 

https://www.vsv-nee.nl/aanmelden/

